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MOTIE VREEMD AAN DE ORDE VAN DE DAG: 

BIODIVERSITEIT 

De gemeenteraad van Zevenaar, in vergadering bijeen op 21 april 2021; 

Het belang van biodiversiteit 
 
We beseffen het niet altijd, maar we hebben biodiversiteit nodig om te kunnen bestaan. 
Zonder een gevarieerde, sterke, natuur komt onze gezondheid in gevaar. Denk maar eens 
aan al het voedsel dat je elke dag eet, er zijn miljarden bestuivers nodig om ons van 
groenten, fruit en andere natuurlijke ingrediënten te voorzien. 
 
Biodiversiteitsverlies 
 
Door de mens is de biodiversiteit op aarde drastisch verslechterd. Ook in Nederland, een 
van de dichtstbevolkte landen ter wereld, is de oorspronkelijk aanwezige biodiversiteit 
verloren gegaan. Er is in ons land nog maar 15% over van de inheemse dier- en 
plantensoorten die we in 1900 hadden. Oorzaken hiervan zijn, volgens de Wageningen 
Universiteit, verstedelijking, vervuiling, overbevissing en maatregelen om de 
landbouwproductie te verhogen zoals ontwatering van natte gebieden en het gebruik van 
kunstmest. Er is in ons kikkerlandje weinig of geen enkel gebied meer met ongerepte natuur 
en voor bijna 40% van alle soorten is een Rode lijst opgesteld, zij worden in meer of mindere 
mate bedreigd. 
 
Constaterende dat: 

Er afgelopen jaren meerdere malen ziekten en/of virussen aan planten of bomen zijn 
uitgebroken. Voorbeelden hiervan zijn de Populieren- of Kastanjeziekte. Wanneer een 
dergelijk virus uitbreekt is vaak het gevolg dat in een bepaalde straat of wijk alle bomen of 
andere vormen van beplanting, verdwijnen. Een divers plantenassortiment maakt onze 
openbare ruimte minder kwetsbaar en toekomstbestendiger, zorgt voor verhoging van de 
biodiversiteit en geeft een hogere belevingswaarde.      
 

 

 

https://www.wur.nl/nl/nieuws/Nederland-haalt-de-biodiversiteitsdoelen-in-2020-niet.htm
https://www.wur.nl/nl/nieuws/Nederland-haalt-de-biodiversiteitsdoelen-in-2020-niet.htm
https://minez.nederlandsesoorten.nl/content/rode-lijsten
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Overwegende dat: 

• Een aanvullende inzet op biodiversiteit versterkende maatregelen in de openbare 
ruimte, zoals het creëren van zogeheten 'stepping stones' binnen en buiten de 
bebouwde kom kansen biedt voor plant en dier.  

• In het collegeprogramma 2018-2022 aangegeven staat dat andere vormen van 
opdrachtgeverschap zoals Total Cost of Ownership (TCO) of Life Cycle Cost (LCC) 
nodig zijn.  

• Door deze TCO of LCC berekening in een vroeg stadium van een ontwikkeling 
onderhoudskosten inzichtelijk te maken, er bij het moment van investeringen 
misschien andere keuzes gemaakt kunnen worden en  er gewerkt kan worden van 
kosten naar waarden.  

• Op basis van deze uitkomst(en) het misschien aantrekkelijker kan zijn om een gazon 
dat jaarrond gemaaid moet worden, om te vormen naar een kruidenrijk grasland of 
kunnen er monotone plantvakken omgevormd worden naar bloemrijke vaste 
planten borders. 
 

Draagt het college op: 

1. Nu al een start te maken door de diverse rest-/groenstroken die de gemeente in 

beheer heeft om te vormen tot bloemrijke vaste plantenborders, in plaats van te 

snoeien of te maaien. Op deze manier kunnen onderhoudskosten in de komende 

zomer bespaard worden. 

2. Biodiversiteit op te laten nemen in het Beleids- en beheersplan Integraal Beheer 

Openbare Ruimte, welke op 20 oktober 2021 als agendapunt op de 

raadsvergadering is opgenomen, waarin wordt meegenomen dat:  

- 'kwalitatief' groen op korte afstanden met elkaar te verbinden en te stoppen met 

het in stand houden van 'knettergroen' (groen assortiment dat jaarlijks geknipt 

en geschoren moet worden (bijvoorbeeld plantvakken met Lonicera 

(kamperfoelie)) en op die manier weinig toevoegt aan de instandhouding of 

verhoging van de biodiversiteit).  

- Het tegengaan of omvormen van niet effectieve verharding ook bijdraagt aan de 

biodiversiteit.  

 En gaat over tot de orde van de dag. 

Zevenaar, 21 april 2021 

Joost du Croix, Lokaal Belang Zevenaar 

Huub Meijer, Sociaal Zevenaar 

 

Deze motie is met algemene stemmen aangenomen in de vergadering van 21 april 2021. 

 

De griffier,      De voorzitter, 

W.M. van der Vlies     L.J.E.M. van Riswijk 


